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Til beslutningsforslag nr. B 130. Beretning afgivet af teknologiudvalget den 3. oktober 1986 

B e r e t n i n g  

over 

F o r s l a g  t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  o m  e t  b i o t e k n i s k  f o r s k n i n g s -  

o g  u d v i k l i n g s p r o g r a m  

[af Jytte Hilden (S) m.fI.] 

Udvalget har behandlet beslutningsforsla- 
get i flere møder. 

Et flertal (socialdemokratiets, socialistisk 
folkepartis og det radikale venstres medlem- 
mer af udvalget) er enig om at opfordre rege- 
ringen til inden I. januar 1987 at fremsætte 
et forslag til folketingsbeslutning om et bio- 
teknologisk forsknings- og udviklingspro- 
gram for folketinget med baggrund i nærvæ- 
rende beslutningsforslag, regeringens hand- 
lingsplan for forskning og udvikling samt 
»Forslag til bioteknologisk forsknings- og 
udviklingsprogram for perioden 1987-1996«, 
af januar 1986, udarbejdet af tre særligt sag- 
kyndige efter anmodning fra henholdsvis 
industri-, landbrugs- og undervisningsmini- 
steriet. 

Flertallet lægger vægt på, at et sådant pro- 
gram fremmer udviklingen i landbrugssekto- 
ren og den kemiske industri i en sådan ret- 
ning, at det naturlige økologiske kredsløb 
sikres, samtidig med at der kan ske fortsat 
vækst i de to sektorer. En sådan omstilling 
vil kræve en intensivering af såvel grund- 
forskning som sektorforskning med henblik 

på at styrke teori- og vidensdannelse på hele 
området. 

Flertallet lægger vægt på, at målsætningen 
for én handlingsplan bør være følgende: 
Styrke den bioteknologiske eksport, forbedre 
såvel det eksterne som det interne miljø, for- 
bedre og billiggøre fødevarer og medicin, 
muliggøre nye industri- og dyrkningsproces- 
ser. 

Flertallet lægger afgørende vægt på, at 
helhedsorienterede teknologivurderinger gen- 
nemføres parallelt med udviklingsprogram- 
met med henblik på at klarlægge økonomi-, 
beskæftigelses-, sundheds-, ernærings- og 
miljømæssige sammenhænge og konsekven- 
ser. 

Flertallet lægger endvidere vægt på, at der 
sideløbende afsættes de nødvendige ressour- 
cer til efter- og videreuddannelser, som er 
nødvendige for at gennemføre programmet. 

Flertallet finder det desuden nødvendigt, 
at der iværksættes en informationskampagne 
som baggrund for en folkelig debat om alle 
aspekter af en udvikling på det bioteknologi- 
ske område. 

P. u. v. 

Lone Dybkjær, 
formand 
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